
Protokół Nr VIII /2019 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 30 maja 2019 r. 

 

VIII Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

30 maja 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1300,  a zakończyły ok. godz. 1700. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony www.crv.pl. 

Ad. 1  

Otwarcie VIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

-  Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego, Marcin 

Zalewski z Gazety Nowomiejskiej.  

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, minutą ciszy uczczono pamięć Śp. Beaty 

Kujawskiej, radnej I kadencji Rady Powiatu. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Spóźnił się radny Marek Romanowski. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Marek Piątkowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Piątkowski wyraził zgodę. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radny Piątkowski 

został powołany na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił zaproponowany porządek obrad (załącznik nr 5) 

Na salę obrad wszedł radny Romanowski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 17 radnych. 

Radny Mieczysław Łydziński zgłosił uwagę do punktu 13 porządku obrad: Podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim  

z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2019 r. 

ze zm. Po zapoznaniu się z materiałami do uchwały, radny zauważył, że wśród 

proponowanych zmian w budżecie, jest także dotacja dla Szpitala Powiatowego. W związku  

z tym, że ten punkt budzi pewne kontrowersje, jest propozycja, aby wyłączyć tę dotację do 

oddzielnej uchwały, tak aby radni mieli możliwość odpowiedniego głosowania. Co do 

pozostałych zmian nie ma uwag. Natomiast w przypadku dotacji dla szpitala – tak. Nie 

wiadomo jak głosować, bo każdy sposób głosowania będzie niewłaściwy: ktoś zagłosuje za,  

a jest przeciwny temu punktowi. Jak w tej sytuacji ma postąpić radny? Wstrzymanie się od 

głosu też nie rozwiązuje sprawy. Głos przeciwny tak samo, bo oznacza, że radny jest 

przeciwny wszystkim zmianom w budżecie, a tak nie jest. 

Przewodniczący poprosił, aby radny sformułował wniosek. 

Radny Łydziński poinformował, że wnioskuje o wyłączenie z uchwały nr II/17/2018 Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2019 r. podpunktu dotyczącego dotacji dla Szpitala 

Powiatowego. Chodzi o wyłączenie tej dotacji do oddzielnej uchwały jako zmianę  

w budżecie. Nic się nie zmieni pod kątem prawnym, a radni będą mieli możliwość głosować 

zgodnie ze swoją wolą. 

Radca Prawny Maciej Sikorski poinformował, że uchwała budżetowa jest podejmowana 

jednym dokumentem. Nie ma możliwości, aby wyłączyć jakąś jej część i głosować jako 

odrębną uchwałę. Poza tym, chodzi tu o podwyższenie kapitału zakładowego, a nie dotację.  

Radny Łydziński poprosił o podanie podstawy prawnej.  
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Radca wyjaśnił, że podstawa prawna jest w ustawie o finansach publicznych, która wskazuje 

w jaki sposób wygląda uchwała budżetowa i kto ją podejmuje. Budżet projektuje Zarząd, a 

Rada go przyjmuje. Jeżeli Zarząd zaprojektował taką propozycję w budżecie, jest ona jego 

częścią. Jeśli radni zgadzają się z projektem, wyrażają swoją wolę w głosowaniu. Radca 

dodał, że rozumie dylematy, o których mówi radny, kwestie głosowania „za”, „wstrzymania 

się od głosu” czy głosowania „przeciw”. Jednak wniosek radnego jest prawnie niemożliwy do 

wykonania.  

Radny Romanowski powiedział, że jest to kolejna dotacja dla szpitala. Radny ma wątpliwości 

co do tego zapisu, ale pozostała część uchwały nie budzi jego wątpliwości. Radny zapytał czy 

jest jakaś inna forma prawna, w której radny mógłby zaprotestować czy sprzeciwić się 

kolejnej dotacji. W tym roku już przekazano 300 tys. zł, teraz 500 tys. zł. Przyjęcie całej 

uchwały, zamyka drogę do dyskusji. Radny zapytał czy jakaś inna forma jest możliwa.  

Radca powiedział, że w tym punkcie nie jest to możliwe. 

Radny Romanowski zapytał czy radni mogą się w jakiś sposób wypowiedzieć wobec tego 

zapisu – w sensie sprzeciwu, akceptacji lub wstrzymania od głosu. 

Radca odpowiedział, że sposób procedowania nad uchwałami reguluje Statut Powiatu. Radni 

mają określone uprawnienia przy procedowaniu uchwał. Natomiast przy realizacji porządku 

obrad, radni mogą składać wnioski co do treści procedowanych uchwał. 

Radny Romanowski stwierdził, że to, co mówi radca pozostaje w sprzeczności z tym, co 

radny usłyszał na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji. Na jego pytanie – czy w 

punkcie w którym będzie głosowana uchwała, radni będą mogli jeszcze wyrazić swoją wolę, 

otrzymał odpowiedź, że nie.  

Radca odparł, że nie może się odnieść do tego, co powiedziano na wczorajszym posiedzeniu, 

bo go na nim nie było, nie wie jakiś słów użyto.  

Przewodniczący stwierdził, że każdy może głosować w sprawie danej uchwały, zgodnie ze 

swoją wolą. Była tylko mowa o tym, że dyskusja nad każdym punktem jest możliwa, nawet 

jeśli  w porządku nie ma osobnego punktu dotyczącego dyskusji.  

Radny Romanowski zapytał czy w kolejnych etapach procedowania uchwały, w której m.in. 

zapisano dotację dla szpitala w kwocie 500 tys. zł, radny będzie w jakiś sposób mógł wyrazić 

swoją wolę. To, że może być dyskusja, to jest jasne, ale czy w jakiejś innej formie będzie to 

możliwe. 

Radca stwierdził, że wyrażenie woli odbywa się w formie głosowania. Radni mają zgodnie ze 

statutem prawo, aby głosować, dyskutować i składać określone wnioski. Radca dodał, że nie 

wie o jakim wyrażeniu woli mówi radny. Musiałby to dokładniej sprecyzować. 
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Przewodniczący stwierdził, że wniosek jest niezgodny z procedurą. 

Radny Łydziński stwierdził, że nie jest do końca przekonany do argumentów 

przedstawionych przez radcę prawnego. W ten sposób stawia się radnego w sytuacji, że 

cokolwiek by nie zrobił, będzie nie tak jak chciał. 

Radny Romuald Koszewski powiedział, że w ten sposób można wpaść w dołek. Radnemu 

Łydzińskiemu nie podoba ta część uchwały, a jemu może nie podobać się inna część i też 

może prosić o jej wyłączenie. W ten sposób można stworzyć ileś uchwał.    

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś inne uwagi do porządku obrad. Radni nie mieli 

uwag. 

Przewodniczący poinformował, że porządek będzie głosowany w takiej formie, jak 

przedstawił na początku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 6. Przyjęty porządek obrad przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie VIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawozdanie ze współpracy powiatu nowomiejskiego z organizacjami  

pozarządowymi w roku 2018. 

9. Raport o stanie powiatu nowomiejskiego w 2018 r. 

a) przedstawienie raportu, 

b) debata, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim wotum zaufania.   

10. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2018 r. 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2018 r. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2018 r.  

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2018 r.  

d) zapoznanie się z informacją o stanie mienia powiatu, 
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e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu, 

f) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

powiatu nowomiejskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 r. 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim.    

11. Przerwa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla 

powiatu nowomiejskiego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Rozbudowa budynku 

Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu pt. 

„Termomodernizacja budynku użyteczności publicznej położonego przy ul. Skrajnej 1  

w Pacółtowie”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego  

w budynku administracyjnym przy ul. Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim na czas 

nieoznaczony. 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad VIII Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad VII Sesji Rady Powiatu Mieczysław Łydziński poinformował, że zapoznał 

się z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Przyjęto protokół nr VII/2019. 
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Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 19 

kwietnia do 23 maja 2019 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 10, 18 i 25 

kwietnia oraz 9 maja 2019 r. (załącznik nr 8) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 26.04 – uroczystość zakończenia nauki uczniów klas maturalnych w szkołach 

ponadgimnazjalnych; posiedzenie Rady Nadzorczej Szpitala Powiatowego, w którym brał 

udział Wicestarosta; spotkanie w Zarządzie Dróg Powiatowych z okazji święta drogowców  

i transportowców, w którym uczestniczył Starosta; 

- 29.04 – spotkanie z przedstawicielami Wyższej Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy, z którą 

nawiązano współpracę; zajęcia odbywają się w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku; 

- 30.04 – spotkanie z Dyrektorem Kontraktu na budowę obwodnicy Nowego Miasta 

Lubawskiego Mirosławem Raduszewskim; spotkanie z Nadleśniczym Nadleśnictwa Brodnica 

w sprawie pomocy przy modernizacji drogi Partęczyny – Tereszewo (jest szansa na 

pozyskanie kwoty 30 tys. zł); spotkanie z okazji Dnia Inwalidy; 

- 02.05 – uroczystości Święta Flagi; 

- 03.05 – Święto Strażaka w Zwiniarzu, 

- 07.05 – narada naczelników Starostwa Powiatowego; 

- 08.05 – impreza zorganizowana przez Warsztaty Terapii Zajęciowej z okazji Dnia Godności 

Osób Niepełnosprawnych na hali MOSiR; uroczystości zakończenia II wojny światowej; 

sesja Rady Gminy Kurzętnik; 

- 09.05 – posiedzenie Zarządu Powiatu; 

- 09-10-05 – Forum Ekologiczne w Rynie (uczestniczył Wicestarosta); 

- 10.05 – uroczystość otwarcia stadionu MOSiR po remoncie; 

- 12.05 – wojewódzkie obchody Dnia Strażaka; 

- 14.05 – ocena pracy naczelników Starostwa Powiatowego; spotkanie w Komendzie 

Powiatowej PSP w sprawie podziału środków dla Ochotniczych Straży Pożarnych; zebranie 

sprawozdawczo – wyborcze Komitetu Rozbudowy Szpitala; 

- 15.05 – inauguracja Nowomiejskich Dni Rodziny; 

- 16.05 – nadzwyczajne posiedzenie Zgromadzenia Wspólników Szpitala Powiatowego – 

podejmowano uchwałę o dalszej działalności szpitala; uroczystość otwarcia nowych obiektów 

Caritas w Brodnicy; 
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- 18.05 – „Dzień otwarty dla Rodziny w PCRE” oraz Piknik Rodzinny w ramach XXI 

Warmińsko – Mazurskich Dni Rodziny;  

- 20.05 – narada naczelników Starostwa Powiatowego; spotkanie z Wójtem Gminy Rybno – 

podpisanie umów na inwestycje drogowe na terenie powiatu działdowskiego; otwarcie 

wystawy z okazji 100-lecia istnienia Klubu Sportowego „Drwęca”; 

- 21.05 – spotkanie sprawozdawczo – wyborcze Związku Nauczycielstwa Polskiego, podczas 

którego wybrano nową Prezes Oddziału Nowomiejskiego ZNP; 

- 23.05 – posiedzenie Zarządu Powiatu; spotkanie z okazji zakończenia wizyty uczniów  

z powiatu Oldenburg, którzy odbywali praktyki na terenie naszego powiatu; 

- 24.05 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; 

- 25.05 – inauguracja Gminnych Dni Rodziny w Kurzętniku; 

- 27.05 – podpisanie umowy na dofinansowanie termomodernizacji budynku użyteczności 

publicznej (Dom Dziecka) w Pacółtowie; 

29.05 – spotkanie z Przewodniczącym Rady Powiatu w Brodnicy, Z-cą Komendanta 

Powiatowego Policji, Komendantem Powiatowym PSP w sprawie udziału pocztów 

sztandarowych w uroczystościach w Brodnicy; spotkanie z kierownikiem projektu budowy 

obwodnicy NML Michałem Wiśniewskim, podczas którego omawiano kwestie proceduralne; 

- 30.05 – spotkanie z rodzinami zastępczymi z okazji Dnia Pieczy Zastępczej. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Jan Rochewicz powiedział, że w sprawozdaniu była mowa o nadzwyczajnym 

posiedzeniu Zgromadzenia Wspólników. Radny zapytał w jakiej sprawie zostało zwołane. 

Radny poprosił także o kilka szczegółów na temat posiedzenia Rady Nadzorczej. Radny 

dodał, że pyta o to z uwagi na brak płynności finansowej szpitala. 

Starosta odparł, że na posiedzeniu Zgromadzenia Wspólników podjęto uchwałę dot. dalszej 

działalności szpitala. 

Radny Rochewicz zapytał czego dokładnie dotyczy uchwała. 

Starosta odparł, że działalności szpitala. Pokłosiem uchwały jest propozycja 

dokapitalizowania szpitala kwotą 500 tys. zł. Dodał, że albo deklaruje się chęć dalszego 

funkcjonowania szpitala, a co za tym idzie konieczność wsparcia finansowego szpitala, albo 

nie, a wtedy radny może sobie dopowiedzieć co się dalej stanie zgodnie z kodeksem spółek 

handlowych. 

Radny Rochewicz zapytał jeszcze raz o posiedzenie Rady Nadzorczej. 

Wicestarosta Jerzy Czapliński poinformował, że na posiedzeniu omówiono wynik finansowy 

szpitala za ubiegły rok.  
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Dyrektor Szpitala Powiatowego Bogumił Kurowski poinformował, że wystąpił z wnioskiem 

do Przewodniczącego Zgromadzenia Wspólników o podjęcie decyzji w trybie artykułu 233 

kodeksu spółek handlowych odnośnie dalszego istnienia spółki Szpital Powiatowy, z uwagi 

na brak płynności finansowej. W przeciwnym razie dyrektor byłby zmuszony do złożenia 

wniosku do sądu o ogłoszenie upadłości spółki. Jeżeli chodzi o Radę Nadzorczą, tak jak 

powiedział p. Wicestarosta, Rada przeanalizowała wyniki finansowe za rok ubiegły  

i pierwszy kwartał 2019 r. Wniosek był taki, że bez decyzji Zgromadzenia Wspólników 

funkcjonowanie spółki może stać się niemożliwe.  

Radny Romanowski zapytał czy oprócz wniosku o kolejną transzę dofinansowania, Dyrektor 

przedstawił wizję jak poprawić sytuację finansową szpitala; czy pojawiło się jakieś światełko 

w tunelu, że powiat nie będzie musiał co kwartał dokładać do szpitala.   

P. Kurowski odpowiedział, że może szerzej wypowiedzieć się na temat naszego szpitala,  

w kontekście sytuacji szpitali powiatowych w kraju. W jego ocenie, w warunkach jakie 

oferuje NFZ, szpital funkcjonuje w sposób prawidłowy i oszczędny. Na pytanie czy coś 

jeszcze można zrestrukturyzować, trzeba powiedzieć, że wprowadzenie nowej formy 

działalności nie są możliwe bez zgody NFZ. Dyrektor próbował rozmawiać o tym, aby  

w szpitalu zafunkcjonowała np. ortopedia. Otrzymał odpowiedź, że jest to niemożliwe. Rynek 

jest „zabetonowany”. Jeżeli chodzi o jakieś wewnętrzne posunięcia, dyrektor wiele razy 

powtarzał, że wszystkie czynności związane z zakupami, muszą odbywać się zgodnie  

z zamówieniami publicznymi, z wyjątkiem spraw nagłych, remontowych. Kadra medyczna na 

dzień dzisiejszy jest zabezpieczona, co powoli staje się ewenementem w kraju, jeżeli chodzi  

o szpitale powiatowe. Wiele z nich zamyka oddziały  (15 oddziałów wewnętrznych już 

zostało zamkniętych). Inne przygotowują się do zamknięcia działalności. Wiele szpitali, 

szczególnie działających  w formule spółek z ograniczoną odpowiedzialnością, myśli  

o zmianie formy działalności. Wszyscy zastanawiają się jak uciec od tragicznej sytuacji 

finansowej. Zła sytuacja finansowa wynika z przyczyn zewnętrznych. W 2009 r. szpital  

w Nowym Mieście miał kontrakt na poziomie 19 191 tys. zł. Na 2019 r. jest to kwota 24 264 

tys. zł, co oznacza wzrost o 26%. NFZ miał do dyspozycji w 2009 r. kwotę 26 miliardów 

złotych na leczenie szpitalne, w 2019 r. plan wynosi 44 mld złotych, co stanowi wzrost o 70% 

Oznacza to, że centrala ma środki większe o 70%, ale do szpitala w Nowym Mieście trafia 

tylko 26% w tym 60% stanowią celowane wydatki płacowe, których nie można inaczej 

rozdysponować jak na płace. W końcu kwietnia rozstrzygnęła się sprawa kontraktu na 2019 r. 

Kontrakt jest większy o 350 tys. zł w ramach podstawowego zabezpieczenia szpitalnego czyli 

leczenia na oddziałach oraz w nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej i izbie przyjęć. 50 tys. 
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zł pozyskano dodatkowo za uzyskanie kolejnego certyfikatu jakości przez laboratorium 

diagnostyczne. 200 tys. zł - tytułem rekompensaty za niekorzystny IV kwartał 2017 r. 

/przygotowania do remontu chirurgii/. Oznacza to, że z 1 100 tys. zł, które zabrano, zwrócono 

550 tys. zł. W nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej na cały rok wzrost wynosi 36 tys. zł.  

W ratownictwie medycznym jest zwyżka na karetce z lekarzem o 200 zł co w skali roku daje 

73 tys. zł, przy czym lider konsorcjum zabierze połowę tej kwoty za to, że prowadzi 

wszystkie sprawy, jest przedstawicielem wszystkich szpitali w województwie wobec NFZ  

i Wojewody. Stawki w ratownictwie medycznym nie zmieniły się  od 2009 r. Dyrektor dodał, 

że trzeba zdać sobie też sprawę z tego, że w województwie likwiduje się karetki z lekarzem. 

W tej chwili jest już 7 wniosków, aby karetkę z lekarzem przekształcić w karetkę  

z ratownikiem. U nas, na razie, udaje się utrzymać karetkę z lekarzem. Świadczy to o tym, że 

na rynku brakuje lekarzy. Leczenie szpitalne na oddziałach jest zabezpieczone. Wystarczy 

jednak, że nie uda się zabezpieczyć dyżurów w nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej,  

a NFZ może zerwać kontrakt. Mają z tym problemy wszystkie szpitale - powiatowe  

i wojewódzkie. To najbardziej zagrażający działalności naszego szpitala element, oprócz 

kwestii finansowych. Wzrost nakładów jakie dostał nasz szpital wynosi 1,7%, a inflacja - 

ponad 2%. Ponadto, Minister Zdrowia mówi, żeby w ramach przyznanej kwoty 350 tys. zł 

wypłacić podwyżki dla diagnostów laboratoryjnych i terapeutów, co w skali roku pochłonie 

400 tys. zł. Z takich pieniędzy nie da się wyżyć. Zdaniem Dyrektora bez poprawy 

finansowania, niektóre albo wiele szpitali, przestanie funkcjonować. Sytuacja w innych 

szpitalach powiatowych też jest dramatyczna, szczególnie tam, gdzie są spółki prawa 

handlowego, ale także gdzie są publiczne zakłady. W przyszłym tygodniu odbędzie się 

konferencja dyrektorów szpitali powiatowych trzech województw, w tym warmińsko – 

mazurskiego. Możliwe, że zapadnie decyzja o bardziej drastycznych krokach. Do tej pory 

odbywały się pokojowe pikiety o poprawę finansowania szpitali, ale nie przyniosły one 

rezultatu. Dyrektor odczytał stanowisko Zarządu Ogólnopolskiego Związku Pracodawców 

Szpitali Powiatowych w sprawie wzrostu finansowania szpitali (załącznik nr 9) 

Dyrektor Kurowski dodał, że prawdopodobnie od 1 lipca na poprawę funkcjonowania izby 

przyjęć szpital otrzyma kwotę 8 tys. zł.  Bez dokapitalizowania, i to nie ostatniego, szpital nie 

będzie mógł funkcjonować w drugiej części roku, chyba, że zmienią się zewnętrzne warunki 

finansowania. Gdyby przeliczyć 70% wzrostu na służbę zdrowia na wzrost nakładów na 

leczenie szpitalne, nasz szpital powinien otrzymać na ten rok 32 500 tys. zł. Nie byłoby 

żadnego problemu finansowego. Zagrożenia na przyszły rok nie są mniejsze. Wzrost płacy 

minimalnej ma przełożenie na wszystkie umowy z podmiotami zewnętrznymi. Ze wstępnych 
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wyliczeń oznacza to wzrost na przyszły rok o ok. 400 tys. zł. Kolejne 150 tys. zł pochłoną 

podwyżki dla pracowników.   

Przewodniczący podziękował za wyczerpującą informację. Oświadczył, że w tym punkcie – 

Sprawozdanie z prac Zarządu nie chciałby prowadzić dyskusji tylko na temat szpitala. Zapytał 

czy ktoś ma pytania do sprawozdania Starosty. 

Radny Romanowski powiedział, że 15 kwietnia minął termin składania wniosków na 

inwestycje drogowe w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Z tego co wiadomo 

radnemu, złożono wnioski na remont drogi w gminie Biskupiec - Łąkorz – Łąkorek oraz 

remont drogi w gminie Kurzętnik – droga przez Zwiniarz. Wiadomo, że od lat gminy 

współfinansują remonty dróg powiatowych. Radny zapytał czy na remont drogi Łąkorz – 

Łąkorek gmina Biskupiec wyraziła wolę współfinansowania. W informacji z prac Zarządu nie 

ma wzmianki na ten temat .  

Starosta odpowiedział, że gmina Kurzętnik podtrzymuje chęć dofinansowania remontów dróg 

powiatowych na terenie gminy, natomiast co do gminy Biskupiec, Starosta nie może nic w tej 

chwili powiedzieć. Wniosek został złożony, droga jest w Planie Rozwoju Sieci Dróg 

Powiatowych. Teraz trzeba usiąść do rozmów na temat ew. dofinansowania remontu przez 

gminę. Jak do tej pory, żadna z gmin nie wyłamała się z partnerstwa. Gdyby tak się jednak 

stało, w konsekwencji mniej dróg zostanie wyremontowanych na terenie gminy. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków i zapytań. 

Ad. 8 

Sprawozdanie ze współpracy powiatu nowomiejskiego z organizacjami  

pozarządowymi w roku 2018. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania do sprawozdania. Radni nie zadali pytań.  

Ad. 9 

Raport o stanie powiatu nowomiejskiego w 2018 r. 

a) przedstawienie raportu 

Radni otrzymali Raport o stanie powiatu nowomiejskiego w 2018 r. (załącznik nr 11) w 

materiałach sesyjnych. Był również dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 
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Starosta poinformował, że Raport liczy ok. 130 stron. Zawiera duże kompendium wiedzy  

o działaniu powiatu. Następnie omówił najważniejsze zagadnienia. 

Budżet 

- dochody: dochody (kwoty zaokrąglone do tysięcy złotych) planowane na dzień 01.01.2018 

r. – 42 861 tys. zł, wykonane na dzień 31.12.2018 r. – 46 150 tys. zł, wzrost o ponad 3 300 

tys. zł 

w tym dochody majątkowe: planowane – 7 272 tys. zł, wykonane 9 443 tys. zł, wzrost 

o 2 171 tys. zł;   

- wydatki: planowane na dzień 01.01.2018 r. – 46 403 tys. zł, wykonane na dzień 31.12.2018 

r. – 51 448 tys. zł, wzrost o ponad 5 044 tys. zł 

w tym wydatki majątkowe: planowane – 12 736 tys. zł, wykonane 16 122 tys. zł, 

wzrost o 3 386 tys. zł. 

Inwestycje 

Do szczególnych  wydatków inwestycyjnych, które finansowano z budżetu należały:  

- przebudowa drogi powiatowej Małe Bałówki - Szafarnia o łącznej wartości 2 460 610 zł, 

długość odcinka ok. 5,5 km,    

- przebudowa drogi powiatowej Skarlin - Lekarty - Nowy Dwór                                               

o łącznej wartości 4 413 627 zł, długość odcinka 7,8 km, 

- przebudowa i rozbudowa w ramach modernizacji istniejącego budynku Szpitala 

Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim, łączne nakłady poniesione do 2018 r. - 7 846 

015 zł. Całkowite zakończenie inwestycji nastąpiło 2019 r. 

Wydatki majątkowe 

- udzielono pomocy finansowej w formie dotacji Gminie Nowe Miasto Lubawskie  

w wysokości 25 000 zł na zadanie własne gminy o nazwie „Budowa ścieżki rowerowej 

Bratian - Iława - Etap I Radomno-Iława”. 

- podwyższono  kapitał zakładowy Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością zgodnie z uchwałą nr 141/763/2018 Zarządu 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10.05.2018 r. o  wartości nominalnej 445.000 

zł oraz zgodnie z uchwałą nr 151/832/2018 Zarządu Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

z dnia 06.09.2018 r. o  wartości nominalnej 500.000 zł. 

Programy i Strategie 

1. Strategia Rozwoju Powiatu Nowomiejskiego na lata 2015 – 2022 wraz z Prognozą 

Oddziaływania na Środowisko. 
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2. Strategia rozwiązywania problemów społecznych powiatu nowomiejskiego na lata 

2014-2020. 

3. Powiatowy program przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie w powiecie nowomiejskim na lata 2018 – 2022. 

4. Specjalistyczny program profilaktyczny w zakresie promowania i wdrożenia 

prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych 

przemocą w rodzinie w powiecie nowomiejskim na lata 2018 – 2022. 

5. Powiatowy Program Rozwoju Pieczy Zastępczej w powiecie nowomiejskim na lata 

2018 – 2020. 

6. Powiatowy Program Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2020. 

7. Program współpracy powiatu nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2018. 

8. Program współpracy powiatu nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2019. 

9. Plan rozwoju sieci drogowej dróg powiatowych powiatu nowomiejskiego na lata 2014 

– 2019. 

10. Powiatowy program zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego i 

bezpieczeństwa obywateli na lata 2016 – 2026. 

11. Powiatowy Program Ochrony Środowiska dla Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017- 

2020 z perspektywą do roku 2024.  

12. Program inwentaryzacji i usuwania wyrobów zawierających azbest na lata 2010 – 

2032 dla powiatu nowomiejskiego. 

W trakcie opracowania są: Powiatowy program opieki nad zabytkami powiatu 

nowomiejskiego oraz Plan zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 

Powiatu Nowomiejskiego - funkcjonowanie publicznego transportu zborowego przesuwane 

jest  w czasie poprzez przedłużanie aktualnych zezwoleń na wykonanie regularnych 

przewozów osób. 

Ponadto przyjęto do realizacji:  

1. Kalendarz powiatowych  uroczystości i konkursów o charakterze edukacyjnym, 

kulturalnym, zdrowotnym, promocyjnym i sportowym - Uchwałą Zarządu Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 15.01.2018 r. w sprawie przyjęcia  do realizacji w 2018 r. 

kalendarza powiatowych  ww. uroczystości i konkursów. 
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2.  Udzielano pomocy materialnej  na zwiększenie szans edukacyjnych uczniów z terenu 

Powiatu Nowomiejskiego  zgodnie z uchwałą nr VI/63/2015 z dnia 26 marca 2015 roku  

Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 

i zasad udzielania pomocy materialnej na zwiększenie szans edukacyjnych uczniów z terenu 

Powiatu Nowomiejskiego poprzez poprawę dostępu do kształcenia w szkołach 

ponadgimnazjalnych dla których organem prowadzącym jest Powiat Nowomiejski wraz ze 

zmianami   

3. Uchwałą Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 21 czerwca 2018 roku 

w sprawie zasad przyznawania stypendium uczniom szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Nowomiejski wprowadzono możliwość uzyskania stypendiów.     

4. Realizowany był program „Aktywny samorząd” przyjęty do realizacji uchwałą 

Zarządu Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim Nr 59/315/2012 z dnia 28.05.2012 r.  

w sprawie przystąpienia powiatu nowomiejskiego do uczestnictwa w pilotażowym programie 

„Aktywny samorząd”. 

Realizowane programy:  

1. Program rządowy „Za życiem”. Klasyfikacja zadaniowa: 13.4.1.6 Wsparcie kobiet  

w ciąży i rodzin w zakresie dostępu do instrumentów polityki na rzecz rodziny.   

2. Program „Dobry Start”, 

3. Program „Dodatek wychowawczy 500+”, 

4. Nieodpłatna pomoc prawna i edukacja prawna.  

Projekty, o które aplikowano lub realizowano to m. in.:  

1. Projekt „SOUL – Szkoła Otwartych Umysłów Licealistów” realizowany w ramach 

RPO Woj. Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020, oś priorytetowa Kadry dla 

gospodarki, Podniesienie jakości oferty edukacyjnej ukierunkowanej na rozwój kompetencji 

kluczowych uczniów (realizowany przez Zespół Szkół im. C. K. Norwida w NML) 

2. Projekt pt.; „Stawiamy na lepsze jutro” realizowany w ramach Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. Kadry dla 

gospodarki.  Rozwój kształcenia i szkolenia zawodowego. 

3. Projekt pt; „The Many Faces of Water …Instytucja przydzielająca dofinansowanie: 

Fundacja Rozwoju Systemu Edukacji Narodowa Agencja Programu Erasmus+. Partnerstwa 

strategiczne (Zespół Szkół Zawodowych w Kurzętniku) 

4. Projekt pt.; „Centrum Edukacji Technicznej – specjalizacje dla potrzeb rynku pracy” 

(Zespół Szkół Zawodowych w Kurzętniku) 
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5. Obóz Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych Powiatu Nowomiejskiego z udziałem 

młodzieży Powiatu Oldenburg 2018. 

6. Zintegrowana Informacja Geodezyjna i Kartograficzna Warmii i Mazur w Powiecie 

Nowomiejskim. 

7. Termomodernizacja budynku użyteczności publicznej położonego przy ul. Skrajnej 1 

w Pacółtowie. 

8. Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (III) 

9. Aktywizacja osób w wieku 30 lat i powyżej pozostających bez pracy w powiecie 

nowomiejskim (IV) 

10. „Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim 

(IV)” realizacja od 1 stycznia 2019 r.  

Przewodniczący podziękował za wystąpienie. 

b) debata 

Przewodniczący otworzył debatę. 

Radny Jacek Rydel powiedział, że dokument jest bardzo starannie wykonany, dużo pracy to 

kosztowało, ale brakuje w nim wniosków. Radny zapytał czy jest przewidziana jakaś 

ewaluacja raportu za rok, czy będzie możliwość jakiejś weryfikacji. 

Starosta odpowiedział, że ten raport dotyczy 2018 r. W 2020 r. będzie rozpatrywany raport za 

2019 r.  

Radny Rydel zapytał czy nie przewiduje się powrotu do spraw z lat ubiegłych.   

Starosta odparł, że w tym raporcie też jest mowa o uchwałach z lat ubiegłych, które nadal 

obowiązują, więc jest jakaś ciągłość. To jest pierwszy raport. Można zastanawiać się nad tym, 

co jeszcze należałoby dopisać, a z czego ewentualnie zrezygnować. Starosta dodał, że z tego 

co wie, są jeszcze dłuższe raporty od naszego. 

Radny Romanowski powiedział, że istotnie – raport jest obszerny. Jedna z tabel dotyczy tego, 

jak nasz powiat prezentuje się na tle innych powiatów województwa. Pozytywne jest to, że 

jeżeli chodzi o stopę bezrobocia, powiat nowomiejski ma jeden z niższych wskaźników, 

wyprzedza nas tylko miasto Elbląg i miasto Olsztyn. Niestety, powiat jest na ostatnim miejscu 

jeżeli chodzi o takie wskaźniki jak korzystanie z instalacji kanalizacyjnej. Podobnie jeżeli 

chodzi o turystyczne obiekty noclegowe – też ostatnie miejsce. Jeżeli chodzi o pozycję: środki 

w dochodach budżetu powiatu na finansowanie i współfinansowanie programów i projektów 

unijnych – powiat jest na 15 miejscu. Świadczy to niestety o skuteczności w pozyskiwaniu 

środków unijnych. 
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Radny Łydziński poparł opinię radnego Rydla – w raporcie brakuje wniosków. Pewne 

zadania zostały wykonane, inne są w toku, a inne nie zostały wykonane, więc z  tego można 

było wyciągnąć jakieś wnioski. Powiat jest jednostką ponadgminną, gro zadań wykonują 

jednak gminy. Powiat ma znacznie ograniczone kompetencje, sprowadzają się one do 

edukacji publicznej na poziomie średnim, pomocy społecznej, wspierania rodziny, transportu 

zbiorowego, spraw z zakresu geodezji, kartografii, gospodarki wodnej, ochrony środowiska, 

leśnictwa, bezpieczeństwa publicznego, ochrony przeciwpowodziowej. To najważniejsze 

zadania. Jeżeli chodzi o ich realizację, obowiązuje stara zasada – tyle można zrealizować, ile 

ma się do dyspozycji pieniędzy. Wiadomo, że finansowanie kuleje, jest to problem 

ogólnokrajowy. Można postawić pytanie – czy system finansowania administracji jest dobrze 

ustawiony. Środki na realizację zadań pochodzą z podatków – czyli z jednej strony zbiera się 

od mieszkańców podatki, a potem z tych środków finansuje zadania administracji. Jest to 

system redystrybucyjny, który jest systemem bardzo drogim. Trzeba ponieść koszty na 

zbieranie podatków, a później na ich redystrybucję.  

Radny przedstawił kilka najważniejszych uwag na temat realizacji zadań: 

- problem ochrony zdrowia, a w szczególności sytuacja Szpitala Powiatowego – ten temat jest 

non stop analizowany, więc radny nie będzie go szerzej omawiać. Zwróci tylko uwagę, że 

jeżeli chodzi o bieżącą sytuację finansową szpitala, nie znamy dnia ani godziny, kiedy będzie 

trzeba ogłosić upadłość szpitala, czego oczywiście nikt by nie chciał. Mają na to wpływ także 

zaszłości z lat ubiegłych, kiedy zostały popełnione pewne błędy, które teraz mają skutki 

finansowe. Dochodzi czynnik związany z systemem finansowania, które być może jest 

niedostateczne, generalnie w odniesieniu do wszystkich szpitali. Pewną rolę odgrywa też 

czynnik wewnętrzny w szpitalu czyli organizacja działalności, co jest w zakresie kompetencji 

Dyrektora. Radni otrzymują na bieżąco informacje na temat poczynań Dyrektora, który stara 

się rozwiązywać problemy. Nie wszystko od niego bezpośrednio zależy, ale pewnie 

znalazłyby się obszary, które możnaby naprawić. W 2018 r. nie udało się wyprowadzić 

szpitala na prostą.  

- infrastruktura drogowa – stan dróg jest w większości opłakany. Minęło 30 lat od 

transformacji i nie doczekaliśmy się przyzwoitego stanu dróg. Wszystko rozbija się o finanse. 

Środków jest bardzo mało. Na budżet powiatu na poziomie ok. 46 mln zł, zaledwie ok. 10 

mln zł wydano na inwestycje. Koszt wybudowania kilometra drogi to ok. 1,5 mln zł, a zatem 

z tej kwoty nie udaje się zbyt wiele zrobić. Trzeba sięgać po dotacje, a tu trzeba mieć jakieś 

układy w organach wyższego rzędu i starać się o środki. Powiat nie może finansować zadań 
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ze środków własnych, bo ma ich za mało. Zakres działania samorządu jest bardzo 

ograniczony. 

- pozyskiwanie środków – należałoby zaapelować do Zarządu Powiatu, aby zintensyfikować 

starania o pozyskanie środków z FDS; aplikować skutecznie, żeby nie było sytuacji jaka już 

miała miejsce, że złożony wniosek nie uzyskał akceptacji. W kontekście dróg ważna jest też 

kwestia obwodnicy. Historia obwodnicy Nowego Miasta sięga 2006 r. Wtedy wszystko się 

nawet dobrze zapowiadało, już powinniśmy po obwodnicy jeździć, ale 8 lat rządów koalicji 

Platformy Obywatelskiej i Polskiego Stronnictwa Ludowego całkowicie położyło projekt, 

został wykreślony z budżetu. Dopiero po wygranych wyborach przez Prawo  

i Sprawiedliwość, nabrało to rozpędu, mamy wreszcie rozpoczęcie prac przy obwodnicy. 

Obwodnica jest bardzo potrzebna, bo już dochodzi do bardzo niebezpiecznych zdarzeń 

drogowych. Jest to skutkiem tego, że miasto jest zakorkowane. Obwodnica wyeliminuje 

ciężki ruch kołowy. Trzeba czynić dalej starania i przyjrzeć się układowi komunikacyjnemu 

miasta, bo jest to poważny problem. Trzeba myśleć w perspektywie o drugim moście na 

Drwęcy. Radny skierował uwagę do Burmistrza Miasta, aby bardziej aktywnie działał w tej 

materii; mniej angażował się w politykę zagraniczną, a bardziej skupiał się na sprawach 

mieszkańców i miasta. Radny dodał, że obwodnica powstanie i być może przy tej okazji 

pojawią się nowi inwestorzy. Jest szansa na wzrost potencjału ekonomicznego powiatu.  

- internet szerokopasmowy – w ramach projektu realizowanego przez Urząd Marszałkowski, 

wykonany pierwszy etap prac. Zaangażowano w to duże środki, bo ponad 300 mln zł.  

I niestety powstał problem z tzw. siecią ostatniej mili czyli siatką konkretnych przyłączeń do 

budynków. Szkoda, że tak się stało, bo powszechny dostęp do internetu stanowi wymóg 

czasu. Ważny jest dostęp do internetu szybkiego, szerokopasmowego. Radny dodał, że 

składał interpelację w tej sprawie. Toczą się jakieś szczątkowe prace. Należałoby się temu 

przyjrzeć i zintensyfikować działania. Istnieje obawa, że może w pewnym momencie trzeba 

będzie porzucić ten projekt, ponieważ trwają bardzo intensywne przygotowania do stworzenia 

tzw. sieci 5G. Miała to robić chińska firma Huawei, ale podejmowane są starania, żeby to 

zablokować, bo sieć stanowi duże zagrożenie dla środowiska, dla zdrowia ludzi. Szkoda 

byłoby, żeby doszło do sytuacji, że wydano duże pieniądze, a nic z tego nie wyniknie 

 - czyste środowisko – duży problem jest związany z kwestią opalania mieszkań. W tej chwili 

system oparty jest w dużej mierze na indywidualnych rozwiązaniach, że w każdym domu jest 

piec spalania, oparty głównie na węglu. Niestety w piecach palone są też inne materiały.  

W Nowym Mieście mamy problem smogu. Ważny jest system kontroli. Z drugiej strony, 

trzeba czynić starania, aby wprowadzać mniej szkodliwe rozwiązania. Na terenie powiatu jest 
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już sieć gazowa, ale jest problem z przyłączeniami, które są dość drogie. Poza tym, sieć trzeba 

rozbudować.  

- bezpieczeństwo – równie ważna sprawa, każdy z nas chce się czuć bezpiecznie. W tej 

materii też należałoby prowadzić działania, aby zapobiegać negatywnym zjawiskom. 

- bezpieczeństwo drogowe – jakość dróg rzutuje na bezpieczeństwo w ruchu drogowym. Jest 

dużo wypadków. Drogi są wąskie, w złym stanie technicznym. Z drugiej strony, czasem 

dobra, wyremontowana droga powoduje, że ludzie zaczynają szybciej jeździć. Generalnie 

jednak – im lepsza droga, tym większe bezpieczeństwo. 

- bezpieczeństwo przeciwpowodziowe – nasilają się niebezpieczeństwa z tym związane, teren 

jest taki, że miasto jest narażone na zagrożenie podtopienia i powodzie. Należy budować 

systemy przeciwpowodziowe. 

- bezpieczeństwo – należy również brać pod uwagę takie zagrożenia jak wojna. Pytanie – czy 

na terenie powiatu istnieje jakiś schron, magazyn ze środkami ochrony osobistej, magazyn 

broni itp. Istnieje pewne zagrożenie i nie może być tak, że w sytuacji zagrożenia, nikt nie 

będzie wiedział co zrobić. Na Litwie wydano broszurkę, gdzie każdy mieszkaniec może 

przeczytać co ma zrobić w sytuacji zagrożenia.   

Na zakończenie radny Łydziński stwierdził, że nasz powiat jest niewielki, wszystkie ościenne 

są o połowę większe powierzchniowo i liczebnie. Jeżeli chodzi o nasz powiat, jest tendencja 

do zmniejszania się do liczby ludności w powiecie, zwłaszcza ilości dzieci i młodzieży. 

Potencjał ekonomiczny, warunki życia na pewno wpływają na to, że wykształcona młodzież 

ucieka z powiatu lub tu nie wraca po studiach. Nie wraca, bo nie ma do czego. Oferowane są 

proste prace, a nie ma pracy dla ludzi wykształconych.   

Przewodniczący udzielił głosu Burmistrzowi Nowego Miasta Lubawskiego. 

Burmistrz Józef Blank powiedział, że pominie kwestie dotyczące typowo miasta. Zaprasza 

radnego Łydzińskiego na sesję miejską, gdzie będzie omawiany raport o stanie miasta. 

Stwierdził, że większej manipulacji i hipokryzji na tej sali nie słyszał. Nie wypada źle mówić 

o osobach nieżyjących, ale wszyscy doskonale wiedzą kto w 2007 r. zablokował budowę 

obwodnicy. Obwodnica mogła powstać, ale rzekomy dziki storczyk zablokował jej budowę. 

W 2010 r. Burmistrz spotkał się z tymi osobami, z ówczesną p. Starostą. Ze strony tych 

państwa na pytanie: dlaczego tak się stało, padła odpowiedź – bo nikt z nami nie rozmawiał. 

Burmistrz podkreślił, że to on w 2010 r. podjął starania i w kolejnych latach razem z wójtami 

gmin rozmawiał z przedstawicielami samorządu województwa, ministerstwa. Zabiegano  

o zabezpieczenie środków finansowych na budowę obwodnicy. Doprowadzono do tego, że  

w 2013 r.  w delegacji do negocjacji kontraktu terytorialnego w Brukseli pojawił się zapis 



 18 

mówiący o budowie obwodnicy Nowego Miasta (jeszcze nie środki, ale zapis). Obwodnica 

została wpisana do kontraktu. Gdyby nie te działania, dziś obwodnicy by nie było. Następnie 

sporządzono montaż finansowy i w nowej perspektywie finansowej zabezpieczono prawie pół 

miliarda złotych na budowę obwodnicy. Przetarg rozstrzygano już na przełomie kadencji. 

Wykonawca został wybrany kiedy faktycznie już rząd PiS był przy władzy, ale nie można 

mówić, że zasługą rządu PiS jest budowa obwodnicy NML. To jest czyste oszustwo 

mieszkańców. Burmistrz dodał, że ojców sukcesu może być tysiąc, ważny jest efekt, że 

obwodnica w końcu powstanie. Stwierdził, że zbyt małe jest to środowisko, żeby ludzie nie 

wiedzieli jak było naprawdę. Mało tego – to radny na jednym z przedwyborczych spotkań 

Burmistrza powiedział: jestem przeciwny budowie obwodnicy, bo jak wybudują obwodnicę, 

to Nowe Miasto umrze.  

Radny Łydziński powiedział, że to niedopuszczalne pomówienie i manipulacja. 

Burmistrz odparł, że są na to dokumenty. 

Radny Łydziński stwierdził, że bardzo prosi o ich przedstawienie.  

Przewodniczący przypomniał, że jest to debata nad raportem, a nie rozprawa sądowa. Zapytał 

czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w kwestii raportu.  

Radny Wojciech Kozłowski stwierdził, że dość długi wywód radnego Łydzińskiego odnosił 

się niekoniecznie do tego, co jest przedmiotem sesji czyli raportu. Powinno się dyskutować  

o zadaniach ustawowych powiatu, a nie o sprawach, na które powiat nie ma wpływu. Padły 

zarzuty, że raport jest zbyt obszerny. Zdaniem radnego Kozłowskiego to bardzo dobrze, że 

jest obszerny, bo każdy może się z niego dowiedzieć tego, co go interesuje. Jeżeli chodzi  

o wnioski ogólne, takie można znaleźć w informacji z wykonania budżetu. Poziom 

zrealizowania budżetu świadczy o tym, że to, co przyjęto do realizacji, wykonano. Można 

rozważać - czy wytyczone cele to był dobry kierunek czy nie, ale ówcześni radni, wg. swojej 

wiedzy tak uznali i tak przyjęli.  

Radny Koszewski powiedział, że wydaje się, że kampania wyborcza się rozpoczęła. 

Zaproponował, aby ograniczyć długość wypowiedzi radnych. 

Przewodniczący odparł, że z ustawy wynika, że w debacie nad raportem o stanie powiatu 

radni mają nieograniczony czas na wypowiedzi. 

Radny Koszewski stwierdził, że wobec tego ma taką prośbę. 

Starosta powiedział, że chce się odnieść do niektórych uwag. Padło stwierdzenie, że  

w raporcie zabrakło wniosków, podczas gdy wnioski w części można znaleźć. Radny 

Łydziński stawia diagnozę, ale również nie proponuje rozwiązań. Samorząd ma tyle 

samorządności, ile ma pieniędzy. Ograniczanie nakładów na największe zadania tj. ochrona 
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zdrowia, szeroko pojęte bezpieczeństwo, w którym mieszczą się też drogi oraz oświata, jest 

przyczyna problemów samorządów. Stawiamy diagnozy, ale nie wiemy jak problem 

rozwiązać. Jeżeli chodzi o oświatę i zdrowie potrzebne są naprawdę duże środki. Powiat nie 

zbiera podatków, a jedynie otrzymuje to, co rząd łaskawie da, niezależnie jakiej opcji. Gmina 

ma własne zadania, ale ma też własne dochody. Jeżeli chodzi o kwestię pozyskiwania 

środków – Starosta stwierdził, że przykro mu się zrobiło jak usłyszał, że należy zmobilizować 

Starostę i Zarząd do większego pozyskiwania środków. Zarówno Starosty, Zarządu jak i całej 

poprzedniej Rady, nie trzeba było do niczego mobilizować. Poprzednia kadencja to ponad 40 

kilometrów wyremontowanych dróg powiatowych. Przy tak skromnym budżecie w kadencji 

wykonano 40 mln zł wydatków majątkowych. Dla porównaniu – w czwartej kadencji – ok. 20 

mln zł. Co więcej, przy tak dużej ilości wydatków majątkowych, zaciągnięto najniższy kredyt 

bo tylko 4,5 mln zł. Były kadencje, gdzie zaciągano kredyty 6 czy nawet 12 mln zł. Ale 

poprzednie Rady także odcisnęły swoje piętno np. jeżeli chodzi o poprawę infrastruktury  

w szpitalu (m.in. odbudowa szpitala po pożarze, budowa bloku operacyjnego). Trzeba stąpać 

twardo po ziemi. Zabraknie środków, aby zrealizować wszystkie zamierzenia, jeśli nie 

poprawi się finansowanie samorządów. Na wspólnym posiedzeniu komisji długo 

dyskutowano na temat szpitala. Trzeba zadać sobie pytanie – co jest najważniejsze, a co mniej 

ważne. Każdy to w swoim sumieniu musi rozważyć. Starosta też się spotyka z mieszkańcami, 

też przyjmuje od nich uwagi. Czy każdy mieszkaniec będzie zadowolony – nie, bo dla 

każdego co innego jest ważne. Obecnie potrzeba spokoju i rozwagi. Nie ma sensu się 

przerzucać, kto się przyczynił, a kto nie, do budowy obwodnicy. Starosta jeszcze jako Z-ca 

Wójta Gminy Kurzętnik też uczestniczył w spotkaniach i też może wypowiedzieć się na ten 

temat. Nie można sobie przypisywać cudzych sukcesów. Będzie obwodnica, to wszyscy 

będziemy się z tego cieszyć. Nie dojdzie do wypadku takiego w jakim zginęła Śp. Beata 

Kujawska, która nie zginęła pod kołami pędzącego auta, ale pod kołami ruszającej z korka 

ciężarówki. Jeżeli chodzi o czyste środowisko – niestety nie zmusi się mieszkańców do 

zmiany systemu opalania. Gminy czynią pewne kroki, ale to kropla w morzu. Od węgla tak 

szybko nie uciekniemy. Nie ma pomysłu w rządzie, że to szkodzi i trzeba pomóc 

mieszkańcom w zakupie np. pieców i infrastruktury gazowej. Nie można też mówić, że ktoś 

ma dojście do pieniędzy na drogi albo nie. Na tyle wniosków ile składano, zawsze lub prawie 

zawsze, było dofinansowanie. Program ma charakter konkursu. Starosta nigdzie nie jeździł, 

żeby „przepchnąć” jakiś wniosek. Nikt nie chciałby nawet rozmawiać z nim na taki temat. 

Internet szerokopasmowy – szkielet sieci to jedno, ale pozostaje kwestia „ostatniej mili”. 

Potrzebny jest operator, który to zrealizuje, któremu się to opłaci. Są miejscowości, które są 
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okablowane siecią firmy Eltronik – Nowe Miasto, Kurzętnik. Trzeba trochę czasu, ale na 

pewno internet szerokopasmowy powoli, sukcesywnie dojdzie do innych miejscowości. 

Kwestie bezpieczeństwa – poszerzenie drogi z 5,5 km do 6 km często graniczy z cudem. 

Wymaga to wycinki wielu drzew, a pozwolenie uzyskać jest bardzo trudno. Na koniec sprawa 

bezpieczeństwa – jeżeli chodzi o instrukcje, schrony, maski itd. na wypadek wojny, na terenie 

kraju nikt tego chyba nie ma. Należy jednak podkreślić, że wszystkie służby są należycie 

przygotowane, łącznie z zabezpieczeniem zastępczych miejsc szpitalnych.  

Przewodniczący podsumował, że jest to pierwszy raport. Na pewno łatwiej będzie dokonać 

oceny jak będą powstawać kolejne raporty. 

Starosta dodał, że raport nie zawiera nic nowego, tylko informacje na temat tego, co już się 

wydarzyło, co zostało zrealizowane.  

Radny Łydziński powiedział, że nie należy odbierać uwagi, że raport jest obszerny  

i szczegółowy za przytyk. Wprost przeciwnie - bardzo dobrze, że raport zawiera szczegóły, że 

w jednym miejscu zgromadzono wiedzę ma temat działania powiatu w 2018 r. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący zamknął debatę.   

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim wotum zaufania 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. Przystąpiono do 

głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 12.  

Uchwała nr VIII/48/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 13. 

Ad. 10 

Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2018 r. 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2018 r. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu zostało przekazane radnym w formie opisowej 21 marca br. Wczoraj zostało 

szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Sprawozdanie zostało 

także przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej, bo taki jest obowiązek ustawowy. 

Sprawozdanie omówiła i zaopiniowała Komisja Rewizyjna. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie zadali pytań. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2018 r. 
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Skarbnik odczytała uchwałę Nr RIO.IV-0120-84/19 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 28 marca 2019 r. w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Zarząd Powiatu Nowomiejskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Nowomiejskiego za rok 2018. 

Kopia uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2018 r. 

Skarbnik poinformowała, że sprawozdanie finansowe było przedstawione radnym 10 kwietnia 

br. Zostało szczegółowo omówione na komisjach. P. Skarbnik dodała, że sprawozdanie było 

także opublikowane na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania finansowego. Radni nie 

mieli pytań. 

d) zapoznanie się z informacją o stanie mienia powiatu 

P. Skarbnik poinformowała, że szczegółowa informacja o stanie mienia była załączona do 

sprawozdania z wykonania budżetu i także została szeroko omówiona na komisjach. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego punktu. Radni nie zadali pytań. 

e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu 

Wniosek Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan 

Czapliński. Radni otrzymali wniosek w materiałach sesyjnych.  

Kopia wniosku stanowi załącznik nr 15. 

f) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej 

P. Skarbnik odczytała Uchwałę Nr RIO.IV-0120-130/19 Składu Orzekającego RIO w 

Olsztynie z dnia 26 kwietnia 2019 r. 

Kopia uchwały stanowi załącznik nr 16. 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego powiatu nowomiejskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2018 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają uwagi, pytania do 

uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag, pytań do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania. Raport  

z głosowania stanowi załącznik nr 17.  

Uchwała nr VIII/49/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 18. 
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h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 19.  

Uchwała nr VIII/50/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 20. 

Przewodniczący pogratulował uzyskania absolutorium Zarządowi na czele ze Starostą, 

Skarbnik oraz wszystkim, którzy się do tego przyczynili.  

Starosta podsumował, że to, co w 2014 r. wydawało się niewykonalne, w 2018 r. się dokonało 

- zrealizowano przedsięwzięcie, na które mieszkańcy czekali 30 lat czyli remont chirurgii.  

Burmistrz Miasta pogratulował realizacji budżetu w trudnych czasach, w jakich samorządy są 

dociążane różnymi zadaniami, za którymi nie idą pieniądze.  

Ad. 11 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 17 radnych.  

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Bogumił Kurowski, Małgorzata 

Wojnarowicz, Anna Marchlewska – Barczewska, Alina Banaszewska, Marcin Zalewski  

protokolant – Anna Andrzejczak. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. 

Radny Daniel Zdanowski powiedział, że nie chciałby podważać kompetencji radcy prawnego, 

ale odnośnie wyłączenia kwestii dokapitalizowania szpitala, sprawdził jak to wyglądało  

w innych powiatach i znalazł uchwałę w powiecie myśliborskim z lutego br. Tam, przed 

podjęciem uchwały w sprawie zmiany WPF i budżetu, była podjęta uchwała w sprawie 

podwyższenia kapitału zakładowego spółki Szpital Powiatowy. Radny zapytał czy w naszym 

przypadku też jest możliwe wprowadzenie takiej uchwały, przed podjęciem uchwał 

budżetowych. 

Skarbnik Halina Bartkowska odpowiedziała, że u nas jest uchwała proceduralna, w sprawie 

zasad wnoszenia kapitałów, aportów do spółki. W tej uchwale z 2013 r. Rada upoważniła 
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Zarząd do obejmowania i nabywania udziałów w spółkach z ograniczoną odpowiedzialnością 

oraz akcji w spółkach akcyjnych. Mając takie upoważnienie, Zarząd podejmuje uchwałę  

w sprawie wyrażenia zgody na objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

spółki działającej pod firmą Szpital Powiatowy w Nowym Mieście Lubawskim spółka  

z o.o. Następnie uchwałę podejmuje Zgromadzenie Wspólników. Skarbnik dodała, że czym 

innym jest zabezpieczenie pieniędzy w budżecie na ten cel.  

Starosta dodał, że być może w powiecie myśliborskim takiej uchwały nie ma. 

Radny Łydziński powiedział, że uchwała jest ogólna, a w budżecie chodzi o konkretną kwotę.  

Radny Łydziński dodał, że temat uchwały dotyczącej dokapitalizowania budzi kontrowersje i 

są rozbieżne opinie prawników na ten temat.  

Na salę obrad weszła Sekretarz. 

Radny Łydziński dodał, że była nawet interpelacja poselska w tej sprawie. Stanowisko 

ostateczne należy do sądów administracyjnych. Może być tak, że uchwała będzie 

zakwestionowana.   

Przewodniczący stwierdził, że każda uchwała podlega nadzorowi i może być 

zakwestionowana. 

Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska przedstawiła treść par. 1 oraz par. 2 ust. 1 i 2 

pkt 1 uchwały Rady Powiatu nr XL/321/2013 z 27 czerwca 2013 r. w sprawie określenia 

zasad wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji w 

spółkach kapitałowych przez Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim, donoszące się 

do omawianej kwestii.  

Na salę obrad wszedł Radca prawny. 

Radny Zdanowski zapytał czy oznacza to, że gdyby tej uchwały proceduralnej nie było, Rada 

musiałaby każdorazowo udzielać zgody Zarządowi. 

Sekretarz odpowiedziała, że tak, w ramach kwot przewidzianych na ten cel w budżecie 

powiatu na dany rok budżetowy. Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim obowiązany 

jest do informowania Rady Powiatu o zamierzeniach oraz zrealizowanych przedsięwzięciach 

w zakresie obejmowania, nabywania i zbywania udziałów. Dodała, że uchwała jest aktem 

prawa miejscowego, który jest powszechnie dostępny. 

Radny Łydziński powiedział, że uchwała dotyczy czego innego – mówi o tym, że Zarząd 

może obejmować udziały. Co innego oznacza wydatkowanie środków. 

Sekretarz jeszcze raz przytoczyła zapis par. 2 ust. 2 pkt 1 uchwały mówiący o tym, że Zarząd 

jest upoważniony do obejmowania i nabywania udziałów (…) w ramach kwot 

przewidzianych na ten cel w budżecie powiatu na dany budżetowy. 
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Radny Łydziński stwierdził, że w budżecie powiatu nie ma kwoty przewidzianej na 

dokapitalizowanie szpitala.   

Skarbnik powiedziała, że w budżecie jest stosowny zapis, zgodnie z klasyfikacją budżetową.  

Jest taki zapis w uchwale. 

Radny Łydziński stwierdził, że radni powinni mieć jasną i klarowną sytuację.  

Skarbnik powiedziała, że te środki nie zostały wstawione do budżetu dziś. Radni mają o tym 

wiedzę od 7 dni, kiedy to otrzymali materiały na sesję. Nie jest to żadna nowość.  

Radny Romanowski powiedział, że chodzi o to, aby wolę przekazania 500 tys. zł dla szpitala 

wyodrębnić w jakiś sposób ze zbioru wszystkich zmian budżetowych. 

Radny Łydziński powiedział, że w uchwale mogłaby być tylko ta zmiana. 

Starosta stwierdził, że są normy prawne, trzeba je przestrzegać. Transmisje są nagrywane. 

Mieszkańcy dowiedzą się, że część radnych nie ma uwag do zmian w budżecie, z wyjątkiem 

zmiany dotyczącej dokapitalizowania szpitala. O wszystkim zdecyduje wynik głosowania. 

Radny Łydziński powiedział, że każdy radny powinien mieć możliwość wyrażenia woli  

w głosowaniu. 

Przewodniczący powiedział, że jest to tylko kwestia proceduralna. 

P. Kurowski powiedział, że trochę dziwi się temu, że niektórzy radni szukają wytrychu, żeby 

tę uchwałę „położyć”. Trzeba powiedzieć wprost kto jest za tym, aby szpital dalej 

funkcjonował. Dodał, że przy takim finansowaniu przez NFZ, za 3,4 miesiące znów będzie 

musiał się zwrócić do powiatu o pomoc.  Szpital jest prowadzony oszczędnie, można poprosić 

o kontrole NIK czy inne instytucje, to sprawdzą czy tak jest. Jeśli uchwała nie zostanie 

podjęta, Dyrektor w najbliższym czasie złoży wniosek do sądu o upadłość spółki.  

P. Kurowski zaapelował do radnych: Czaplińskiego, Łydzińskiego, Romanowskiego, 

Lewandowskiego, Rydla, Rochewicza (wtrącił, że nie wie czy do radnego Zdanowskiego też 

trzeba apelować), żeby zgodnie podjęli uchwałę. To obraz dla społeczeństwa i kadry szpitala. 

Zaapelował o zgodność. Organ właścicielski musi decydować – szpital ma dalej 

funkcjonować czy nie; dołożyć pieniędzy czy nie. 

O głos poprosił radny Łydziński. 

W odpowiedzi, Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Radny Łydziński poprosił, aby odnotować to w protokole. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 21. 

Uchwała nr VIII/51/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 22. 
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Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Radny Romanowski powiedział, że w budżecie pojawiła się oszczędność w kwocie z tytułu 

niewypłacenia części wynagrodzeń za udział nauczycieli w strajku. Radny zaapelował, aby 

środki te przeznaczyć dla tych szkół i nauczycieli, którzy mimo nacisku ze strony p. 

Broniarza i innych politykierów, nie przystąpili do strajku. Chodzi szczególnie o sytuację, że 

momencie egzaminów, matury, nauczyciele, którzy wpajają młodym ludziom zasady etyki, 

patriotyzmu, nie byli z nimi. Radny zaapelował, aby środki przeznaczyć na ten cel, o ile jest 

taka prawna możliwość, a jeśli takiej możliwości nie ma – na stypendia dla uczniów. 

Radny Koszewski powiedział, że ma wniosek przeciwny, aby w żadnym wypadku nie dawać 

pieniędzy łamistrajkom, bo to nie nauczyciele nawalili, tylko pani Minister. I za to dostała 

nagrodę – jedzie do Brukseli. P. Minister zepsuła oświatę. 

Radny Rydel stwierdził, że trochę przykre było to, że dzieci zostały wzięte za zakładników. 

Dodał, że sam zdecydował się nie przystępować do strajku, wybrał dobro dzieci. Wiadomo, 

że każdy moment na strajk jest zły, ale szczególnie - moment egzaminów. Trzeba postawić 

się na miejscu uczniów, ich rodziców – jaki oni przeżywali stres.  Nie wypadało w tym czasie 

strajkować. 

Radny Romanowski powiedział, że wszyscy orientują się jakie są płace w naszym 

środowisku. W pierwszej części sesji był obecny Dyrektor PUP, Dyrektor Sanepidu. Tam też 

pracują ludzie z wyższym wykształceniem, którzy muszą się dokształcać. Ile oni zarabiają? 

Najlepsze są twarde przykłady – radny zna nauczyciela, który uczy wychowania fizycznego  

i za 16 godzin pracy ma wynagrodzenie 3 200 zł.  

Radny Koszewski zapytał jaki nauczyciel uczy 16 godzin. 

Radny Romanowski odparł, że co innego nauczyciel przedmiotu typu fizyka, ale wątpliwe, że 

nauczyciel wychowania fizycznego przygotowuje konspekty do lekcji. 

Starosta powiedział, że znów wywołuje się politykę. Nauczyciel pracuje ciężko. W każdym 

zawodzie są lepsi i gorsi, w zawodzie nauczyciela też. Fakt - przez kilka dni dzieci nie 

chodziły do szkoły, dezorganizowało to życie rodzicom, dziadkom. Starosta współczuł 

wszystkim nauczycielom. Walczyli o swoje. Egzaminy się odbyły, wszystko poszło dobrze. 

Nauczyciele stanęli na wysokości zadania. 
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Radny Romanowski powiedział, że gdyby nie szybkie posunięcia Ministerstwa dotyczące 

organizacji egzaminów, być może egzaminy nie odbyłyby się. Na szczęście do tego nie 

doszło. 

Przewodniczący powiedział, że za gospodarkę finansową odpowiada Zarząd, który zdecyduje 

na co przeznaczyć zaoszczędzone środki.  

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 23.  

Uchwała nr VIII/52/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 24. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2018 dla powiatu nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 25. 

Uchwała nr VIII/53/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 26. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Rozbudowa 

budynku Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 27. 

Uchwała nr VIII/54/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 28. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu 

pt. „Termomodernizacja budynku użyteczności publicznej położonego przy ul. Skrajnej 

1 w Pacółtowie” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 29. 

Uchwała nr VIII/55/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 30. 
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Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego  

w budynku administracyjnym przy ul. Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim na czas 

nieoznaczony 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Radny Łydziński zapytał czy nie ma kolizji prawnej w związku z byciem radną miejską, a 

działaniem na mieniu powiatu. 

Radca prawny odparł, że kolizja by była, gdyby chodziło o radną powiatową. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 31. 

Uchwała nr VIII/56/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 32. 

Ad. 18 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Nie było interpelacji i zapytań. 

Ad. 19 

Sprawy różne 

Przewodniczący poinformował, że kolejna sesja odbędzie się wyjątkowo 19 czerwca o godz. 

12.00. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

P. Kurowski w imieniu pacjentów, załogi i własnym, podziękował Radzie Powiatu za 

podjęcie decyzji o dokapitalizowaniu spółki.  

Radny Romanowski poprosił o nieodbieranie postawy radnych jako niechęci wobec szpitala. 

Wątpliwości radnych wynikają też z tego, że powiat powinien realizować inwestycje m.in. 

remonty dróg. Radny dodał, że pochodzi z gminy Biskupiec. Rozmawia z mieszkańcami. Dla 

wielu z nich nie stanowi wielkiej różnicy czy pojadą do szpitala do Iławy czy Nowego 

Miasta. Jeżeli nie zmienią się czynniki zewnętrzne, a nic na to nie wskazuje, trzeba uczciwie 

powiedzieć mieszkańcom, że utrzymanie szpitala w tej kadencji będzie kosztowało powiat ok. 

10 mln zł. Mieszkańcy muszą mieć świadomość, że nie mogą potem mówić – zróbcie remont 

tej czy innej drogi. Rada zdecydowała, że szpital jest na pierwszym miejscu.  

P. Kurowski poinformował, że szpital realizuje średnio ok. 15% usług na rzecz mieszkańców 

gminy Biskupiec. Zapewnił, że ze swojej strony robi wszystko co jest możliwe. Wspiera 

inicjatywy, które walczą o wzrost finansowania i w najbliższą sobotę weźmie udział  

w demonstracji Ogólnopolskiego Związku Lekarzy, będzie monitował o zwyżkę nakładów na 
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szpitale powiatowe. Dodał, że trzeba się zastanowić nad tym, co jest najważniejsze dla 

każdego człowieka. Nie zastanawiając się długo – życie i zdrowie. 

Ad. 20 

 Zamknięcie sesji 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady VIII Sesji szóstej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

• Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

 

      

 

           


